
RADA MIAST A MARKI
AI. J. Pilsudsklego 95
05-270 MARKI

tel. (0-22) 78110-03
Fax 781-13-78

Uloj. Mazowieckie PROTOKOL Nr 31
z XXXI sesji Rady Miasta Marki,

kt6ra odbyla si~ w dniu 9 wrzesnia 2009 roku

o godzinie 1300
, Maria Przybysz - Piwko Przewodnicz'lca Rady Miasta Marki

otworzyla XXXI sesj-e Rady Miasta. Przywitala stalych czlonk6w Rady oraz przybylych gosci
(sklad Rady Miasta Marki 21. radnych; nieobecny radny Tadeusz Pasternak). Listy obecnosci
radnych oraz zaproszonych gosci stanowi'l za1'lcznik ill I do protokolu. Po stwierdzeniu
quorum Przewodnicz'lca Rady przedstawila porz'ldek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porz'ldku obrad.
3. Rozpatrzenie wniosk6w w sprawie zmian do porz'ldku obrad.
4. Przyj-ecie protokolu z XXX sesji z dnia I lipca 2009 roku.
5. Sprawa obwodnicy Marek - spotkanie z Panem Wojciechem D'lbrowskim

Dyrektorem Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji Dr6g Krajowych i Autostrad.
6. Prezentacja projektu Studium uwarunkowail i kierunk6w zagospodarowania

przestrzennego miasta Marki przez g16wnego projektanta Pana mgr inz. arch. Bartosza
Roslana z Biura Planowania Rozwoju Warszawy S.A.

7. Infonnacja z dzialalnosci Burmistrza Miasta Marki (Druk ill 368).
8. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj-ecia "Stanowiska Rady Miasta Marki

w sprawie budowy drogi ekspresowej S-8" (Druk 373).
9. Rozpatrzenie projektu uchwaly zmieniaj'lcej uchwal-e ill XXIV124812009 Rady Miasta

Marki z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie budzetu Miasta Marki na 2009 rok
(Drukill371).

10. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego
dla miasta Marki na lata 2010 - 2013 (Druk ill 360).

II. Rozpatrzenie projektu uchwaly zmieniaj'lcej uchwa1-e Rady Miasta Marki
nr XXV/254/2009 z dnia 18 lutego 2009 roku w sprawie zatwierdzenia planu
przychod6w i wydatk6w Gminnego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w 2009 roku (Druk ill 372).

12. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Drnk ill 362).

13. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Druk nr 363).

14. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przysluguj'lcego Gminie
prawa pierwokupu (Druk ill 361).

15. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przysluguj'lcego Gminie
prawa pierwokupu (Druk ill 364).

16. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie dzierzawy gruntu stanowi'lcego mienie
komunalne (Druk nr 365).

17. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego stanowi'lcego
mienie komunalne (Druk nr 366).

18. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego stanowi'lcego
mienie komunalne (Druk ill 367).

19. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku
stanowi'lcego mienie komunalne (Druk nr 369).

20. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku
stanowi'lcego mienie komunalne (Druk nr 370).
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21. Infonnacja z dzialalnosci Bunnistrza Miasta Marki (Druk ill 368).
22 .Interpelacje i zapytania radnych.
23. Sprawy rozne.
24. Zarnknicecie posiedzenia.

Pkt 2. Przedstawienie porzlldku obrad.

Przewodnicz~ca Rady Maria Przybysz - Piwko zglosila nastcepuj~ce autopoprawki:
1) w sprawie wykreSlenia punktu 7. "Infonnacja z dzialalnosci Bunnistrza Miasta Marki

(Druk nr 368)" z porz~dku obrad, poniewaz omylkowo zostal zapisany dwukrotnie
w punkcie 7 i 21,

2) w sprawie zamiany kolejnosci punktow 5 i 6 ze wzglcedu na pozniejsze przybycie Pana
Wojciecha D~browskiego Dyrektora Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji
Drog Krajowych i Autostrad.

Przewodnicz~caRady zarz~dzila glosowanie zgloszonych autopoprawek.

Glosowanie w sprawie wykreilenia punktu 7. porzqdku obrad
za przyjceciem wniosku - 20
przeciw- 0
wstrzymuj~cych sice - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek zostal przyjcety, uzyskal poparcie bezwzglcednej wicekszosci glosow ustawowego
skladu Rady.

Glosowanie w sprawie zamiany kolejnosci punkt6w: 5 i 6
za przyjceciem wniosku - 20
przeciw- 0
wstrzymuj~cych sice - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek zostal przyjcety, uzyskal poparcie bezwzglcednej wicekszosci glos6w ustawowego
skladu Rady.

Pkt 3. Rozpatrzenie wnioskow w sprawie zmian do porzlldku obrad.

Bunnistrz Janusz WerczyJiski zlozyl wniosek 0 uzupelnienie porz~dku obrad 0 punkt
"Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu zabudowanej nieruchomosci stanowi~cej

mienie komunalne (Druk ill 374)."
Poinfonnowal, ze projekt uchwaly dotyczy umowy najmu na okres 10 lat nieruchomosci
o powierzchni 7, 3550 ha wraz z zabudowaniami polozonej w Markach przy ul. Wsp61nej 12
z przeznaczeniem na prowadzenie dzialalnosci Mareckiego Towarzystwa Sportowego
"MARCOVIA 2000"; umowa najmu ma zwiqzek z planowanym podjceciem wsp6lpracy
z warszawskim klubem sportowym KSP Polonia Warszawa.
Bunnistrz poinfonnowal, ze projekt uchwaly zostal zaopiniowany co do zgodnosci z prawem
przez Radcce Prawnego Urzcedu Miasta, ale nie zostal zaopiniowany przez wlasciwe Komisje
Rady Miasta.
Kopia projektu uchwaly stanowi zal~cznik ill 2 do protokolu.
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Przewodnic~ca Rady Maria Przybysz - Piwko poinformowala, ze przed sesj!t wplyn«lo
pismo od rodzic6w dzieci uczestnicz!tcych w zaj«ciach sportowych organizowanych przez
MTS Marcovia 2000, w kt6rym rodzice zwracaj!t si« do Rady Miasta " ... z gor!tcym apelem
o blizsze przyjrzenie si« i zapoznanie z funkcjonowaniem naszego klubu sportowego (... ),
kt6ry dotowany jest przez Urz!td Miasta Marki... " - pismo stanowi za1!tcznik nr 3 do
protokolu.
W zwi!tzku z ww. pismem Przewodnicz!tca Rady zaproponowala, aby przed rozpatrzeniem
projektu wnoszonej przez Burmistrza uchwaly (Druku 374), wyjasnic zaistnial!t sytuacj«
i decyzj« w sprawie uchwaly podj!tc na nast«pnej sesji.

Nie zostala podj«ta dyskusja.

Przewodnicz!tca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz!tdzila glosowanie wniosku
o uzupelnienie porz!tdku obrad 0 punkt "Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu
zabudowanej nieruchomosci stanowi!tcej mienie komunalne Drnk nr 374."

Glosowanie
za przyj«ciem wniosku-7
przeciw- 9
wstrzymuj!tcych si« - 4
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek nie uzyskal poparcia bezwzgl«dnej wi«kszosci glosow ustawowego skladu Rady i
zostal odrzucony.

Porz!tdek obrad po zmianach przedstawial si« nast«puj!tco:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porz!tdku obrad.
3. Rozpatrzenie wniosk6w w sprawie zmian do porz!tdku obrad.
4. Przyj«cie protokolu z XXX sesji z dnia 1 lipca 2009 roku.
5. Prezentacja projektu Studium uwarunkowaiJ. i kierunk6w zagospodarowania

przestrzennego miasta Marki przez gl6wnego projektanta Pana mgr inz. arch.
Bartosza Roslana z Biura Planowania Rozwoju Warszawy S.A.

6. Sprawa obwodnicy Marek - spotkanie z Panem Wojciechem D!tbrowskim
Dyrektorem Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji Dr6g Krajowych
i Autostrad.

7. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj«cia "Stanowiska Rady Miasta
Marki w sprawie budowy drogi ekspresowej S-8" (Druk 373).

8. Rozpatrzenie projektu uchwaly zmieniaj!tcej uchwal« nr XXIV1248/2009 Rady
Miasta Marki z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie budzetu Miasta Marki na 2009
rok (Druk nr 371).

9. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego
dla miasta Marki na lata 2010 - 2013 (Druk nr 360).

10. Rozpatrzenie projektu uchwaly zmieniaj!tcej uchwal~ Rady Miasta Marki
nr XXV1254/2009 z dnia 18 lutego 2009 roku w sprawie zatwierdzenia planu
przychod6w i wydatk6w Gminnego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w 2009 roku (Druk nr 372).

II. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Druk nr 362).
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12. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Druk nr 363).

13. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przysluguj!lcego Gminie
prawa pierwokupu (Druk nr 361).

14. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przysluguj!lcego Gminie
prawa pierwokupu (Druk nr 364).

15. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie dzierzawy gruntu stanowi!lcego mienie
komunalne (Druk nr 365).

16. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego stanowi!lcego
mienie komunalne (Druk nr 366).

17. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego stanowi!lcego
mienie komunalne (Druk nr 367).

18. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku
stanowi!lcego mienie komunalne (Druk nr 369).

19. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku
stanowi!lcego mienie komunalne (Druk nr 370).

20. Informacja z dzialalnosci Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 368).
21. Interpelacje i zapytania radnych.
22. Sprawy r6zne.
23. Zarnkni~cie posiedzenia.

Pkt 4. Przyjecie protokolu z XXX sesii z dnia 1 Iipca 2009 roku.

Do chwili rozpocz~cia sesji radni nie wnidli na pismie zadnych poprawek, ani uzupelnien
do protokolu, w zwi!jZku z powyzszym Przewodnicz!lca Rady Maria Przybysz - Piwko
zarz!ldzila glosowanie w sprawie przyj~cia protokolu Nr 30 z XXX sesji Rady Miasta Marki
z dnia I lipca 2009 roku.

Glosowanie
za przyj~ciem protokolu - 16
przeciw- 0
wstrzymuj!lcych si~ - 4
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Protok61 z XXX sesji Rady Miasta Marki z dnia I lipca 2009 roku zostal przyj~ty.

Pkt 5. Prezentacja projektu Studium uwarunkowaIi i kierunk6w zagospodarowania
przestrzennego miasta Marki przez gl6wnego projektanta pana mgr in:i. arch. Bartosza
Roslana z Biura Planowania Rozwoju Warszawy S.A.

Kopia projektu Studiurn uwarunkowaO i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego miasta
Marki stanowi za1!lcznik nr 4 do protokolu.
Mapa stanowi zal!lcznik nr 5 do protokolu.

Pan Bartosz Roslan, gl6wny projektant Studium, powiedzial m.in., ze:
• aktualnie trwaj!l prace nad Studium, kt6rego celem jest okreslenie polityki przestrzennej

miasta (wszelkie konsultacje i uzgodnienia nast'ljJi!l po zakonczeniu prac nad Studiurn);
• celem nadrz~dnym polityki przestrzennej jest tworzenie warunk6w sprzyjaj!lcych

szybkiemu i wszechstronnemu rozwojowi cywilizacyjnemu miasta zgodnie z potrzebarni
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jego spolecznosci, przy uwzgloednieniu, ze obszar miasta w ponad 30% stanowi1llasy oraz
Warszawski Obszar Chronionego Krajobrazu;

• uchwalone plany miejscowe w znacznym stopniu determinuj1l kierunki rozwoju miasta
i stanowi1l istotne zobowi1lzania prawne; poza uwarunkowaniami lokalnymi (plany
miejscowe, Strategia zrownowazonego rozwoju Miasta Marki do 2020 roku) na kierunki
rozwoju miasta w znaczny sposob wplywaj1l uwarunkowania ponadlokalne, zwi!\Zane
z potrzebami rozwoju aglomeracji warszawskiej (plan zagospodarowania przestrzennego
Wojewodztwa Mazowieckiego);

• studium nie jest aktem prawa miejscowego, ale ustalenia studium S1l wi'li:1lce dla organow
gminy przy sporz1ldzaniu lub zmianie miejscowych planow zagospodarowania
przestrzennego;

• studium sklada sioe z trzech czoesci: uwarunkowail zagospodarowania przestrzennego,
kierunkow zagospodarowania przestrzennego oraz uzasadnienia i syntezy ustalen studium.

Radni zasygnalizowali, aby w trakcie prac nad Studium zwrocic szczegoln1l na:
- wyznaczanie terenow pod drogi (T. Sklodowski),
- uklad komunikacyjny zbiorczy po stronie wschodniej miasta (P.Chojnowski),
- wyeliminowanie zapisow typu ,,3,5 kondygnacji" (P.Chojnowski).

Na tym zakonczono dyskusjoe w tym punkcie porz1ldku obrad.

Przewodnicz1lca Rady Maria Przybysz - Piwko podzioekowala za przedstawion1l prezentacjoe.

Pkt 6. Sprawa obwodnicy Marek - spotkanie z Panem Wojciechem Dllbrowskim
Dyrektorem Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad.

Burmistrz Janusz Werczynski przypomnial, ze 10 czerwca 2009 roku podczas posiedzenia
Komisji Budzetowo - Gospodarczej, Kierownik Projektu "Warszawski Woezel Drogowy"
Oddzialu Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad, Pan Bartlomiej Ratynski
zapewnial, ze sprawy zwi!\Zane z budow1l obwodnicy Marek przebiegaj1l zgodnie
z przewidywaniami, ze toczy sioe postoepowanie administracyjne w sprawie decyzji
o srodowiskowych uwarunkowaniach przedsioewzioecia oraz ze rozpoczoecie robot przewiduje
sioe w roku 2011, a ich zakonczenie w roku 2013.
Tymczasem w warszawskim dodatku do gazety "Dziennik" z dnia 17 sierpnia 2009 roku
w artykule "Marki chc1l obwodnicy", znalazly sioe fragmenty wypowiedzi pana Wojciecha
D1lbrowskiego - Dyrektora Oddzialu Warszawskiego GDDKiA, z ktorych mozna
wywnioskowac, ze obwodnica Marek w najblizszych latach nie boedzie realizowana, poniewaz
"nie znalazla sioe (... ) w rZ1ldowym programie Infrastruktura i Srodowisko" (brak zgody na
ogloszenie przetargu na przyst1lPienie do prac projektowych, wioec jesli prace nie rozpoczn1l
sioe w najblizszym czasie, to obwodnica powstanie dopiero w roku 2020), co oznacza,
ze przedsioewzioecie jest bardzo powaznie zagrozone.
Burmistrz zwrocil sioe z prosb1l do pana Dyrektora 0 wyjasnienie, jak to sioe stalo,
ze obwodnica Marek jako jedyny odcinek drogi ekspresowej S-8 (od Warszawy do granicy
pailstwa w kierunku polnocno - wschodnim) nie zostal wpisany do programu Infrastruktura
i Srodowisko; zauwazyl rowniez, ze w roku 2013 kiedy wybudowany zostanie odcinek
autostrady A-2 do woezla Konotopa, wowczas do Marek wplynie zdecydowanie wioekszy
strumien pojazdow niz ok. 60 tys., ktore w tej chwili przejezdzaj1l na doboe - to dla Marek
oznacza kataklizm (praktycznie brak mozliwosci poruszania sioe z jednej strony Pilsudskiego
na drug1b gigantyczne korki, wielka uci1lzliwosc dla mieszkailcow Z1lbek, Zielonki,
Wolomina, Kobylki - czyli tych, ktorzy przez Marki przejezdzajv; w chwili obecnej na \\jazd
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w ul. Pilsudskiego z ul. Lisa Kuli, ul. Fabrycznej, ul. Szkolnej oczekuje sil< bardzo dlugo, przy
priorytecie sygnalizacji swietlnej dla drogi krajowej; zdarza sil<, ze na jednym cyklu swiatel
w godzinach szczytu v.jezdzaj!l. tylko 2-3 pojazdy, wil<C korek sil<ga Zielonki.
Burmistrz zapytal, co gmina Marki moze lub co powinna zrobic, zeby ta sytuacja ulegla
zmianie, bo dla Marek obecne decyzje S!l. katastrofalne.

Pan Wojciech D!l.browski Dyrektor Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji Drog
Krajowych i Autostrad podzil<kowal za zaproszenie, powiedzial m.in.: budowa obwodnicy
Marek zawsze byla dla GDDKiA Oddzial w Warszawie priorytetem; przebieg obwodnicy na
terenie Marek jest uzgodniony, natomiast odcinek od Nadmy do Radzymina byl przedrniotem
sporu pomil<dzy GDDKiA, a mieszkancami gminy Radzymin; gmina Radzymin przedstawila
tzw. Wariant II przebiegu, ktory mial byc konsensusem, ale jak sil< okazalo, CZI<SC
mieszkancow znowu zaprotestowala; obecnie po wielu latach i po wielu staraniach, 23 marca
2009 roku zostala wydana decyzja srodowiskowa, od ktorej zlozono 33 odwolania
i dlatego nadal nie rna decyzji ostatecznej;
w 2007 roku w trakcie przygotowywania Programu Infrastruktura i Srodowisko
kierownictwo GDDKiA podjl<lo decyzjl<, ze nie wprowadzi tego zadania, poniewaz nie bylo
porozumienia co do przebiegu obwodnicy na odcinku od Nadmy do Radzymina;
pan Dyrektor zapewnil, ze stanowisko zaprezentowane w czerwcu br. podczas posiedzenia
Komisji Budzetowo - Gospodarczej, przez pana Bartlomieja RatyfJ.skiego bylo prawd!\,
bo wowczas takie byly ustalenia, ale ze wzgll<du na sytuacjl< w panstwie Ministerstwo
Finansow podjl<lo decyzje, na skutek ktorych, dopoki Generalny Dyrektor nie dokona pelnej
analizy tegorocznych wydatkow (dotycz!l.cych ponad 80 przetargow realizowanych w skali
kraju) i nie okreSli wysokosci wydatkow na realizacjl< prowadzonych inwestycji, to nie uzyska
zgody na uruchomienie tego zadania (obwodnicy Marek); w rozmowie z Generalnym
Dyrektorem i Ministrem Infrastruktury ustalono, ze na przelomie wrzeSnia i paidziernika
zostanie przeprowadzona analiza i jezeli potwierdz!l. sil< informacje 0 oszczl<dnosciach,
to inwestycja - obwodnica Marek - zostanie wprowadzona do planu;
stanowczo stwierdzil, ze nie jest mozliwe, aby w 2013 roku caly ruch z budowanych autostrad
"poszedl" w ul. Pilsudskiego w Markach;
jego zdaniem w 2011 roku powinna rozpOCZ!l.c sil< budowa obwodnicy Marek, a w 2013 
2014 powinna byc zakofJ.czona, pod warunkiem, ze Generalny Dyrektor podejmie decyzjl<,
aby w biez!l.cym roku uruchomiC procedurl<; poinformowal rowniez, ze bior!l.c pod uwagl<
uwarunkowania prawne i finansowe w roku 2013 powinno nast!l.Pic zakofJ.czenie 3 inwestycji,
tj. remont Trasy TorufJ.skiej, budowa Wschodniej Obwodnicy Warszawy oraz obwodnica
Marek;
Pan Wojciech D!l.browski powiedzial, ze przeprowadzona 30 sierpnia br. w Markach akcja
zbierania podpisow pod wnioskiem do GDDKiA 0 wpisanie na listl< inwestycji rZ!l.dowych
zadania p.n. "Budowa obwodnicy Marek" (akcja zorganizowana przez gruPI< "Marki 2020")
zostala bardzo pozytywnie odebrana - tego typu akcji jeszcze w Polsce nie bylo; wyrazil
nadziejl<, ze przy udziale mieszkafJ.cow i wobec starafJ. czynionych od dawna przez Burmistrza
Miasta Marki inwestycja zostanie zrealizowana w najblizszych latach.
Nastl<pnie Pan Dyrektor udzielil odpowiedzi na sformulowane pytania.

Radny Jacek Orych, zapytal, co sil< stanie, jeSli budowa obwodnicy Marek nie trafi na listl<
zadafJ. do realizacji w biez!l.cym roku?

Pan Wojciech D!l.browski stwierdzil, ze z technicznego punktu widzenia jest to niemozliwe,
nie wyobraza sobie takiej sytuacji.
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Pan Szczepan Ostasz mieszkaniec Marek, jeden z organizator6w akcji z dnia 30 sierpnia br.
zapytal:
- czy rozwazany byl program typu "zaprojektuj i zbuduj"?
- czy teclmicznie jest mozliwe podzielenie budowy obwodnicy Marek na dwa etapy: I etap
do drogi 631, a II etap do Radzymina?

Pan Wojciech D~browski powiedzial, ze podzielenie na etapy teclmicznie jest niemozliwe
ze wzgl«du na bardzo duzy ruch samochod6w, a droga wojew6dzka 631 nie jest do tego
przystosowana; dodal, ze na pocz~tku paidziemika br. b«d~ przeprowadzone konsultacje
spoleczne, dotycz~ce odcinka od ul. Pilsudskiego w Markach do Drewnicy i przedstawione
b«d~ rozwi~zania, z kt6rych jednoznacznie wynika, ze bez odcinaka Marki - Radzymin
nalezy zapomniee 0 wschodniej obwodowej Warszawy i w«zle Drewnica, i tak to zostalo
przedstawione Ministrowi Infrastruktury i Generalnemu Dyrektorowi; gdyby nie sytuacja
finansowa budzetu panstwa i wynikaj~ce z tego rygory, to inwestycja (obwodnica Marek)
bylaby juz w toku.
Natomiast program "zaprojektuj i zbuduj" finansowany jest r6wniez z budzetu panstwa i na
tym etapie, kiedy jest tylko decyzja srodowiskowa to jest za malo, brakuje programu
funkcjonalno - uzytkowego.

Radny PaweI Chojnowski zwr6ciI uwag« na bardzo slab~ plynnose ruchu na skrzyzowaniach
wMarkach.

Radny Boguslaw D~bkowski powiedzial, ze przeprowadzil pomiary czasu zapalania
si« swiatla zielonego do wyjazdu z przecznic ul. Pilsudskiego, tj. Szkolnej, Sosnowej,
Fabrycznej, Lisa Kuli i stwierdzil, ze w godzinach szczytu z tych ulic mog~ wyjechae 2 - 3
samochody, bo nigdy swiatlo zielone dla wyjezdzaj~cych nie trwa nawet 30 sekund 
mi«dzyczasy s~ od 3 do 12 sekund, sporadycznie 22 sekundy.

Pan Wojciech D~browski poinformowal, ze dwa lata temu zostal zmieniony system
sterowania ruchem z sygnalizacji czasowej na sygnalizacj« akomodacyjn~ i przy uzyciu
kamer; ul. Pilsudskiego rna priorytet i przy tym nat«zeniu ruchu, jaki panuje oraz przy tej
liczbie skrzyzowan z sygnalizacj~ swietln~ nie moze bye inaczej; dodal, ze z kartogram6w,
kt6rymi dysponuje, wynika, ze w Markach przez cal~ dob« jest bardzo duze nat«zenie ruchu.

Burmistrz Janusz Werczynski powiedziaI, ze jest zbudowany wypowiedziami pana
Dyrektora; zauwazyl jednak, ze brak zgody na ogloszenie przetargu na dokumentacj«
dotycz~c~ S-8 Marki - Radzymin jest zaskakuj~ca; podkreSlil, ze Marki niczego nie
zaniedbaly, a wszelkiego rodzaju oczekiwania ze strony administracji rz~dowej, zarz~dzaj~cej

drogami krajowymi gmina Marki spelniala; zapewnil, ze podejmuje dzialania w celu
pozyskania poparcia dla budowy obwodnicy Marek wsr6d os6b, kt6re mog~ wplyn~e na tok
wydarzen - korespondencja z Ministrem Infrastruktury, Ministrem Srodowiska, spotkanie
z pani~ posel Jadwig~ Zakrzewsk1\, z panem poslem Andrzejem Smirnowem, jest um6wiony
z Marszalkiem Sejmu, czynione s~ r6wniez starania, aby spotkae si« z Ministrem Cezarym
Grabarczykiem.
Burmistrz wyrazil uznanie dla organizator6w - Grupy Marki 2020 - akcji "Tak dla
obwodnicy Marek" z dnia 30 sierpnia br.

Pan Marcin Piotrowski mieszkaniec Marek, Prezes Konfederacji Budownictwa
Nieruchomosci, a takze ekspert komisji sejmowej do spraw infrastruktury poinformowal,
ze rozmawial z przewodnicz~cym Komisji Infrastruktury Panem Stanislawem Zmijanem
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oraz szefem podkomisji ds. budownictwa Andrzejem Adamczykiem, ktorzy w pelni popieraj/t
t« spraw«.

Na tym zakoiJczono dyskusj« w tym punkcie porz/tdku obrad.

Przewodnicz/tca Rady Maria Przybysz - Piwko podzi«kowala Panu Wojciechowi
D/tbrowskiemu Dyrektorowi Oddzialu w Warszawie Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych
i Autostrad za przybycie na sesj« Rady Miasta.

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przvjecia ,,8tanowiska Rady Miasta
Marki w sprawie budowy drogi ekspresowej 8-8" <Druk 373).

Projekt uchwaly z opini/t Radcy Prawnego stanowi zal/tcznik nr 6 do protokolu.

Przewodnicz/tca Rady Maria Przybysz - Piwko odczytala projekt uchwaly wraz
z uzasadnieniem.

Burmistrz Janusz WerczyiJski zglosil nast«puj/tce autopoprawki:
a) w § 2 dopisac: wojtom i burmistrzom gmin Powiatu WolomiiJskiego oraz poslom

na sejm RP i senatorom RP wybranym z okr«gu podwarszawskiego,
b) w zal/tczniku do uchwaly w trzecim i ostatnim akapicie dopisac rowniez: " ...do

Programu Budowy Drog Krajowych na lata 2008 - 2012"

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
wDruku 373.

Przewodnicz/tca Rady Maria Przybysz - Piwko zaproponowala, aby w § 2 dopisac rowniez:
8taroscie Powiatu WolomiiJskiego oraz Radzie Powiatu WolomiiJskiego.

Radny Jacek Orych zaproponowal, aby w § 2 dopisac: Generalnemu Dyrektorowi Ochrony
Srodowiska.

Przewodnicz/tca Rady Maria Przybysz - Piwko odczytala pismo Przewodnicz/tcego Rady
Powiatu WolomiiJskiego informuj/tce, ze na sierpniowej sesj« Rady Powiatu zostal wniesiony
projekt uchwaly w sprawie wpisania budowy obwodnicy Marek na drodze 8-8 oraz drogi
8-17 na odcinku od projektowanej drogi 8-8 do miejscowosci Wi/tzowna do Programu
Budowy Drog Krajowych na lata 2008 - 2012 Ministerstwa Infrastruktury.
Pismo stanowi zal/tcznik nr 7 do protokolu.

Nast«pnie Przewodnicz/tca Rady zarz/tdzila glosowanie w sprawie podj«cia uchwaly
w sprawie przyj«cia ,,8tanowiska Rady Miasta Marki w sprawie budowy drogi ekspresowej
8-8" (Druk 373) wraz z zaproponowanymi uzupelnieniami.

Glosowanie
za podj«ciem uchwaly - 20
przeciw- 0
wstrzymuj/tcych si« - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.
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Uchwala zostala podj«ta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/312/2009 i stanowi zahlcznik
nr 8 do protokolu.

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwalv zmieniajacej uchwale nr XXIV/248/2009 Rady
Miasta Marki z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie budzetu Miasta Marki na 2009
rok <Druk nr 371).

Projekt uchwaly z opini~ Radcy Prawnego stanowi zal~cznik nr 9 do protokolu.

Burmistrz Janusz WerczyfJ.ski om6wil proponowane zmiany budzetu na 2009 rok zawacte
w Druku nr 330 (materialy opisowe stanowi~ integraln~ cz«sc projektu uchwaly, str. 9);
szczeg6ln~ uwag« zwr6cil na fakt, ze zmiany zostaly zaproponowane po dokonaniu analizy
wykonania budzetu za I p61rocze i w duzej mierze odzwierciedlaj~ kryzys finans6w
publicznych pafJ.stwa; najgorzej wykonuj~ si« dochody z tytulu udzialu gminy w podatku
dochodowym od os6b fizycznych (gmina nie rna na nie wplywu); przypomnial r6wniez
o dwukrotnej podwyzce plac nauczycielskich, przy czym subwencja oswiatowa wzrosla
nieznacznie, a konsekwencje tych podwyzek w ogromnym zakresie ponosi samorz~d;

zaproponowane jest r6wniez zwi«kszenie wydatk6w na wykup grunt6w pod budow«
infrastruktury technicznej miasta (pod drogi), co jest zwi~zane z budow~ sieci kanalizacyjnej.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 371.

W tym puukcie porz~dku obrad dyskusja nie zostala podj«ta.

Przewodnicz~ca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz~dzila glosowanie w sprawie podj«cia
uchwaly zmieniaj~cej uchwal« nr XXIV/248/2009 Rady Miasta Marki z dnia 14 stycznia
2009 roku w sprawie budzetu Miasta Marki na 2009 rok (Druk nr 371).

Glosowanie
za podj«ciem uchwaly - 20
przeciw- 0
wstrzymuj~cych si« - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj«ta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/313/2009 stanowi zal~cznik

nr 10 do protokolu.

Pkt 9. Rozpatrzenie oroiektu uchwalv w sprawie Wieloletniego Programu
Inwestycyjnego dla miasta Marki na lata 2010 - 2013 (Druk nr 360).

Projekt uchwaly z opini~Radcy Prawnego stanowi zal~cznik nr II do protokolu.

Burmistrz Janusz WerczyfJ.ski om6wil Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2010 - 2013;
podkreslil, ze jest to dokument niezb«dny do wniosk6w 0 dofinansowanie (ze srodk6w
zewn«trznych) r6znego rodzaju przedsi«wzi«c i nie mozna liczyc na dofinansowanie, jezeli
dane przedsi«wzi«cie nie jest przewidziane w WPI (infonnacja dodatkowa na temat zadafJ.
stanowi zal~cznik nr 12 do protokolu).
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Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku ill 360.

W kr6tkiej dyskusji glos zabrali radni: Jacek Orych, Tadeusz Sklodowski oraz Burmistrz
Janusz Werczynski.

Przewodniczllca Rady Maria Przybysz - Piwko zarzlldzila glosowanie w sprawie podj~cia

uchwaly w sprawie Wieloletniego Prograrnu Inwestycyjnego dla miasta Marki na lata 2010 
2013 (Druk ill 360).

Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - 15
przeciw- 0
wstrzymujllcych si~ - 5
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj~ta, otrzymala Nr XXXI/314/2009 i stanowi zalllcznik ill 13 do
protokolu.

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwaly zmieniajacej uchwale Rady Miasta Marki
nr XXV/254/2009 z dnia 18 lutego 2009 roku w sprawie zatwierdzenia planu
przvchod6w i wydatk6w Gminnego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej w 2009 roku (Druk nr 372).

Projekt uchwaly z opinill Radcy Prawnego stanowi zalllcznik ill 14 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczynski zaprezentowal projekt uchwaly.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku ill 372.

W tym punkcie porzlldku obrad dyskusja nie zostala podj~ta.

Przewodniczllca Rady Maria Przybysz - Piwko zarzlldzila glosowanie w sprawie podj~cia

uchwaly zmieniajllcej uchwal~ Rady Miasta Marki ill XXV/254/2009 z dnia 18 lutego 2009
roku w sprawie zatwierdzenia planu przychod6w i wydatk6w Gminnego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w 2009 roku (Druk ill 372).

Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - 20
przeciw - 0
wstrzymujllcych si~ - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/315/2009 stanowi zalllcznik
ill 15 do protokolu.

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Druk nr 362).
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Projekt uchwaly z opini~ Radcy Prawnego stanowi zal~cznik nr 16 do protokolu.

Burrnistrz Janusz Werczynski poinforrnowal, ze projekt uchwaly dotyczy odplatnego nabycia
- w ramach realizacji roszczen wlasciciela nieruchomosci wynikaj~cych z art. 36 ust. 1 pkt 2
ustawy z dnia 27 marca 2003 roku 0 p1anowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
niezabudowanej nieruchomosci gruntowej, oznaczonej w ewidencji grunt6w miasta Marki
jako dzialka nr ewid. 63 0 powierzchni 3936 m2 z obr~bu 5-07 z przeznaczeniem pod gminn~
drog~ publiczn~ - ul. Zeromskiego w Markach.
Burrnistrz odpowiedzial r6wniez na pytanie radnego Tadeusza Sklodowskiego.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 362

Przewodnicz~ca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz~dzila glosowanie w sprawie podj~cia

uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie do zasobu nieruchomosci
gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej (Druk nr 362).

Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - 19
przeciw- 0
wstrzymuj~cych si~ - 1
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj~ta, otrzymala Nr XXXII316/2009 stanowi zal~cznik nr 17 do
protokolu.

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie
do zasobu nieruchomosci gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej
(Druk nr 363).

Projekt uchwaly z opini~ Radcy Prawnego stanowi zal~cznik nr 18 do protokolu.

Burrnistrz Janusz Werczynski poinforrnowal, ze projekt uchwaly dotyczy odplatnego nabycia
niezabudowanej nieruchomosci gruntowej, stanowi~cej wlasnosc osoby fizycznej, oznaczonej
w ewidencji grunt6w miasta Marki, jako dzialka nr ewid. 68 0 powierzchni 190 m2 z obr~bu

1-02 z przeznaczeniem pod budow~ przepompowni sciek6w przy ul. Dlugiej w Markach.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 363.

W tym punkcie porz~dku obrad dyskusja nie zostala podj~ta.

Przewodnicz~ca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz~dzila glosowanie w sprawie podj~cia

uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na odplatne nabycie do zasobu nieruchomosci
gminnych, niezabudowanej nieruchomosci gruntowej (Druk nr 363).

Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - 18
przeciw- 0
wstrzymuj~cych si~ - 0
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W trakcie glosowania obecnych bylo 18. radnych (nieobecni: P. Chojnowski, R. Korotko)

Uchwala zostala podj,<ta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/317/2009 i stanowi zalitcznik
nr 19 do protokolu.

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przyslugujacego
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 361).

Projekt uchwaly z opiniit Radcy Prawnego stanowi zalitcznik nr 20 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczyilski poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy dzialki nr ewid.
52/64 0 pow. 600 m2 w obr,<bie 5-11 polozonej przy ul. Bocianiej. Nieruchomosc nie jest
przeznaczona na realizacj,< celu publicznego.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 361.

W tym punkcie porzitdku obrad dyskusja nie zostala podj,<ta.

Przewodniczitca Rady Maria Przybysz - Piwko zarzitdzila glosowanie w sprawie podj,<cia
uchwaly w sprawie nieskorzystania z przyslugujitcego Gminie prawa pierwokupu
(Druk nr 361).

Glosowanie
za podj,<ciem uchwaly - 18
przeciw- 0
wstrzymujitcych si,< - I

W trakcie glosowania obecnych bylo 19. radnych (nieobecny: R. Korotko)

Uchwala zostala podj,<ta, otrzymala Nr XXXI/317/2009 i stanowi zalitcznik nr 21 do
protokolu.

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nieskorzystania z przyslugujl!cego
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 364).

Projekt uchwaly z opiniit Radcy Prawnego stanowi zalitcznik nr 22 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczyilski poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy dzialki nr ewid. 332
o pow. 552 m2 w obr,<bie 1-12 polozonej przy ul. Kossaka r6g ul. Kr610wej Marysieilki.
Nieruchomosc nie jest przeznaczona na realizacj,< celu publicznego.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 364.

W tym puukcie porzitdku obrad dyskusja nie zostala podj,<ta.

Przewodniczitca Rady Maria Przybysz - Piwko zarZitdziia glosowanie w sprawie podj,<cia
uchwaly w sprawie nieskorzystania z przyslugujitcego Gminie prawa pierwokupu
(Druk nr 364).
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Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - 18
przeciw- 0
wstrzymujltcych si~ - I
W trakcie glosowania obecnych bylo 19. radnych (nieobecna: E. Brzozowska).

Uchwala zostala podj~ta, otrzymala Nr XXXII319/2009 i stanowi zalltcznik nr 23 do
protokolu.

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie dzieriawy gruntu stanowiacego
mienie komunalne (Druk nr 365).

Projekt uchwaly z opinilt Radcy Prawnego stanowi zalltcznik nr 24 do protokolu.

Bnrmistrz Janusz Werczyftski poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy kolejnej umowy
dzierzawy z dotychczasowym dzierzawcl\, na okres 3 lat, zabudowanej nieruchomosci
gruntowej polozonej w Markach, stanowiltcej cz~s6 dzialki nr ewid. 20/5 z obr~bu 1-18
o pow. 1089 m2 z przeznaczeniem na hal~ produkcyjno - magazynowlt.
Burmistrz przypomnial, ze sprawa dotyczy pana Zygmunta Misty i byla juz omawiana
w trakcie sesji w dniu 27 maja br. w punkcie "Sprawy r6zne" (wyci~ z protokolu nr 29
z XXIX sesji z dnia 27 maja 2009 roku stanowi zal'l.cznik nr 25 do protokolu).

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 365.

W dyskusj i glos zabrali radni: Kazimierz K~dzierski, Grzegorz Mlodzianowski, Pawel
Chojnowski, Boguslaw Dltbkowski oraz Burmistrz Janusz Werczyitski.

Przewodniczltca Rady Maria Przybysz - Piwko zamkn~la dyskusj~ i zarzltdzila glosowanie
w sprawie podj~cia uchwaly w sprawie dzierzawy gruntu stanowiltcego mienie komunalne
(Druk nr 365).

Glosowanie
za podj~ciem uchwaly - II
przeciw- 6
wstrzymujltcych si~ - 2
W trakcie glosowania obecnych bylo 19. radnych (nieobecna: E. Brzozowska).

Uchwala zostala podj~ta, otrzymala Nr XXXI/320/2009 i stanowi zalltcznik nr 26 do
protokolu.

Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uZytkowego
stanowiacego mienie komunalne (Druk nr 366).

Projekt uchwaly z opinilt Radcy Prawnego stanowi zalltcznik nr 27 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczyftski poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy najmu na okres 3 lat
lokalu uzytkowego polozonego w Markach przy ul. Pilsudskiego 93 0 pow. 255,18 m2

z przeznaczeniem na prowadzenie Niepublicznego Liceum Og61noksztalcltcego dla
Doroslych oraz Policealnej Niepublicznej Szkoly "College" Gastronomiczno - Hotelarskiej.
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Jednoczesnie Burmistrz zglosil autopoprawk-e, dotycz'lC'l zmiany tytulu uchwaly poprzez
wykreslenie slow "stanowillcego mienie komunalne" i wyjasnil, ze jest to obiekt stanowi'lcy
wlasnosc parafii p.w. Sw. Izydora w Markach, ktory od wielu lat jest uzytkowany przez
miasto i za zgod'l proboszcza miasto wynajmuje cz-esc obiektu na prowadzenie niepublicznej
szkoly.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 366.

W tym punkcie porz'ldku obrad dyskusja nie zostala podj-eta.

Przewodnicz'lca Rady Maria Przybysz - Piwko zarzlldzila glosowanie w sprawie podj-ecia
uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego (Druk nr 366) - z uwzgl-ednieniem
autopoprawki.

Glosowanie
za podj-eciem uchwaly - 17
przeciw- 0
wstrzymuj'lcych si-e - I
W trakcie glosowania obecnych bylo 18. radnych (nieobecni: E. Brzozowska, J. Orych).

Uchwala zostala podj-eta, otrzymala Nr XXXI/321/2009 i stanowi za1'lcznik nr 28 do
protokolu.

Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie najmu lokalu uZVtkowego
stanowiacego mienie komunalne (Druk nr 367).

Projekt uchwaly z opini'l Radcy Prawnego stanowi za1'lcznik nr 29 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczynski omowil projekt uchwaly dotycz'lcy kolejnej umowy najmu na
okres 3 lat lokalu uzytkowego polozonego przy ul. Barskiej 6 0 pow. 19,20 m2

z przeznaczeniem na garaz.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 367.

W tym punkcie porz'ldku obrad dyskusja nie zostala podj-eta.

Przewodnicz'lca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz'ldzila glosowanie w sprawie podj-ecia
uchwaly w sprawie najmu lokalu uzytkowego stanowi'lcego mienie komunalne (Druk nr 367).

Glosowanie
za podj-eciem uchwaly - 18
przeciw- 0
wstrzymuj'lcych si-e - 0
W trakcie glosowania obecnych bylo 18. radnych (nieobecni: J. Orych, B. Trzemecki).

Uchwala zostala podj-eta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/322/2009 i stanowi za1'lcznik
nr 30 do protokolu.
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Pkt 18. Rozpatrzenie proiektu uchwaly w sprawie naimu powierzchni sciany budynku
stanowiacego mienie komunalne (Druk nr 369).

Projekt uchwaly z opini!t Radcy Prawnego stanowi zal!tcznik nr 31 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczyiiski przedstawil projekt uchwaly dotycz!tcy kolejnej umowy najmu
na okres 3 lat cz«sci sciany (pow. 20 mZ

) budynku komunalnego, przy ul. Pilsudskiego 141
z przeznaczeniem pod reklarn«.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 369.

W tym punkcie porz!tdku obrad w dyskusji glos zabrali radni: Jan Orlowski, Marek Kroczek,
Maria Przybysz - Piwko oraz Burmistrz Janusz Werczynski.

Przewodnicz!tca Rady Maria Przybysz - Piwko zamkn«la dyskusj« i zarz!tdzila glosowanie
w sprawie podj«cia uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku stanowi!tcego
mienie komunalne (Druk nr 369).

Glosowanie
za podj«ciem uchwaly - 19
przeciw- 0
wstrzymuj!tcych si« - 1
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj«ta, otrzymala Nr XXXI/323/2009 stanowi zal!tcznik nr 32 do
protokolu.

Pkt 19. Rozpatrzenie proiektu uchwaly w sprawie naimu powierzchni sciany budynku
stanowillcego mienie komunalne (Druk nr 370).

Projekt uchwaly z opini!t Radcy Prawnego stanowi zal!tcznik nr 33 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczynski przedstawil projekt uchwaly dotycz!tcy kolejnej umowy najmu
na okres 3 lat, cz«sci sciany (pow. 1,70 mZ

) budynku komunalnego - przy ul. Pilsudskiego
141 - z przeznaczeniem pod reklam«.

Komisja Budzetowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly zawarty
w Druku nr 370.

W tym punkcie porz!tdku obrad dyskusja nie zostala podj«ta.

Przewodnicz!tca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz!tdzila glosowanie w sprawie podj«cia
uchwaly w sprawie najmu powierzchni sciany budynku stanowi!tcego mienie komunalne
(Druk nr 370).

Glosowanie
za podj«ciem uchwaly - 20
przeciw- 0
wstrzymuj!tcych si« - 0
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W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Uchwala zostala podj«ta jednoglosnie, otrzymala Nr XXXI/32412009 stanowi zal'lcznik
ill 34 do protokolu.

Pkt 20. Informacja z dzialalnosci Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 368).

Informacja 0 pracy Burmistrza od 24 czerwca do 1 wrzesnia 2009 roku stanowi zal'lcznik
ill 35 do protokolu.

Nie zgloszono zadnych pytan.

Pkt 21. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie wplyn«la zadna interpelacja.

1.Radny Boguslaw D'lbkowski stwierdzil, ze Biuletyn Informacyjny Urz«du Miasta Marki
"Informacje z Ratusza" jest najgorzej wygl'ldaj'lcym Biuletynem w powiecie; jego zdaniem
nalezy znacznie zwi«kszyc srodki na popraw« jakosci szaty graficznej (co do publikowanych
treSci radny nie zglosil zastrzezen).

Burmistrz Janusz Werczynski nie zgodzil si« z tym stwierdzeniem; powiedzial, ze Biuletyn
rna za zadanie informowanie mieszkanc6w 0 waznych sprawach miasta; zdaniem Burmistrza
nie nalezy zwi«kszac koszt6w zwi(lzanych z drukiem i dystrybucj(l Biuletynu.

Radny Jacek Orych zauwazyl, ze w innych gminach Biuletyny opieraj(l si« na reklamach,
wi«c moze nalezaloby skorzystac z tego pomyslu.

Burrriistrz Janusz Werczynski powiedzial, ze urZ(ld gminy nie moze swiadczyc uslug, dlatego
formalnie prowadzenie tego rodzaju dzialalnosci przez urz(ld jest, co najmniej dyskusyjne;
Burmistrz dodal, ze przeanaIizuje kwesti« poprawy jakosci szaty graficznej Biuletynu.

2.Radny Jan Orlowski poinformowal, ze w gazecie "Echo Podwarszawskie" przeczytal,
ze Wojewoda Mazowiecki zwr6cil si« do miast wojew6dztwa mazowieckiego z propozycj(l
cz«sciowej refundacji koszt6w wymiany piec6w w«glowych na gazowe; radny dodal,
ze "..99% mieszkaJi prywatnych rna piece gazowe natomiast 99% mieszkaJi komunalnych rna
piece w«glowe... "; zapytal r6wniez, czy byla taka oferta?

Burmistrz Janusz Werczynski odpowiedzial, ze nie zna tej propozycji; poinformowal,
ze wymiana systemu ogrzewania w budynkach komunalnych to sprawa niezwykle trudna,
poniewaz stan techniczny budynk6w jest zly; wielu mieszkaJic6w budynk6w komunalnych,
bez zgody miasta, zainstalowalo piece gazowe z odprowadzeniem spaHn do komin6w
przeznaczonych dla piec6w w«glowych (bez wklad6w ze stali kwasoodpomej),
co spowodowalo rozpadanie si« komin6w, a stan techniczny budynk6w jeszcze si« pogorszyl;
realizacja tego przedsi«wzi«cia jest wskazana, ale to daleka przyszlosc, bo w chwili obecnej
nie rna srodk6w na doprowadzenie budynk6w komunalnych do przyzwoitego stanu.

3.Radny Marek MaJik zapytal 0 post«py prac przy budowie Komisariatu Policji w Markach.
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Bunnistrz Janusz Werczyilski poinformowa1, ze zgodnie z intencj'l Rady Miasta dnia, 7 lipca
br. skierowa1 do Zastoepcy Komendanta Sto1ecznego Policji pismo, w kt6rym poinformowal,
ze Rada Miasta nie wyklucza mozliwosci przekazania srodk6w z przeznaczeniem na budoWIl
nowego Komisariatu w Markach, nawet w wysokosci 700 tysioecy zlotych, ale wsparcie
boedzie mozliwe po zapewnieniu przez Inwestora posiadania srodk6w gwarantuj'lcych
ca1kowite zakoilczenie budowy i przekazanie nowego komisariatu do uzytkowania w po1owie
2010 roku (kopia pisma stanowi za1'lcznik nr 36 do protoko1u).
Bunnistrz doda1, ze nie otrzyma1jeszcze odpowiedzi na ww. pismo.

Nie zosta1a podjoeta dyskusja.

Pkt 22. Sprawy r6:ine.

l.Przewodnicz'lca Rady Maria Przybysz - Piwko odczyta1a pismo W6jta gminy D'lbr6wka,
w kt6rym informuje, ze w dniu 27 lipca 2009 roku zmar1 Przewodnicz'lcy Rady Gminy
D'lbr6wka pan Jacek Sk1odowski.

Rada Miasta Marki uczcila pamioec pana Jacka Sk1odowskiego minut'l ciszy.

2.Radny Pawe1 Adamczyk poruszy1 kwestill jednokierunkowej organizacji ruchu na ulicach:
Pieni!jZka, Chocimskiej i Norwida - wprowadzonej w czerwcu br.; stwierdzi1, ze nalezy
koniecznie przywr6cic ruch w dw6ch kierunkach na tych u1icach.
Nastoepnie radny zlozy1 wniosek 0 przywr6cenie stanu poprzedniego na ul. Pieni!jZka,
Chocimskiej i Norwida, tj. organizacji ruchu w dw6ch kierunkach.

W dyskusji glos zabrali radni: Pawe1 Adamczyk, Tadeusz Sk1odowski, Ryszard Korotko,
Marek Szczepanowski, E1zbieta Brzozowska oraz Burmistrz Janusz Werczyilski.

Radny Jan Orlowski zlozy1 wniosek, aby glosowanie w omawianej sprawie odby1o SIll
na nastllpnej sesji, w celu umoz1iwienia radnym zapoznania sill z sytuacja w terenie.

Przewodnicz'lca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz'ldzila glosowanie wniosku w sprawie
przeprowadzenia glosowania na nastllpnej sesji Rady Miasta.

Glosowanie
za przyjllciem wniosku - 7
przeciw- 8
wstrzymuj'lcych sill- 5
W trakcie glosowania obecnych by10 20. radnych.

Wniosek zosta1 odrzucony.

Radny Ryszard Korotko zlozy1 wniosek 0 przeprowadzenie glosowania imiennego w sprawie
przywr6cenia stanu poprzedniego na ul. Pieni'lzka, Chocimskiej i Norwida.

Przewodnicz'lca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz'ldzi1a glosowanie wniosku w sprawie
przeprowadzenie glosowania imiennego w sprawie przywr6cenia stanu poprzedniego
na ul. Pieni!jZka, Chocimskiej i Norwida.
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Glosowanie
za przyj~ciem wniosku - 6
przeciw- 11
wstrzymuj!lcych si~ - 3
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek zostal odrzucony.

Przewodnicz!lca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz!ldzila glosowanie wniosku w sprawie
przywrocenia stanu poprzedniego organizacji ruchu na ul. Pieni!jZka, Chocimskiej i Norwida,
tj. organizacji ruchu w dwoch kierunkach.

Glosowanie
za przyj~ciem wniosku - 10
przeciw- 6
wstrzymuj!lcych si~ - 4
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek zostal przyj~ty.

Radny Ryszard Korotko glosowal "przeciw" - zapis dokonany na z!ldanie radnego.

Organizacja ruchu na ul. Pieni!lzka, Chocimskiej i Norwida powroci do stanu poprzedniego,
tj. organizacji ruchu w dwoch kierunkach.

3.Przewodnicz!lca Rady Maria Przybysz - Piwko przedstawila pismo pani Wioletty Jaroch 
w imieniu mieszkancow ul. Z!lbkowskiej 23A-G - w sprawie wybudowania progow
zwalniaj!lcych na ul. Z!lbkowskiej (kopia pisma stanowi zal!lcznik nr 37 do protokolu) oraz
stanowisko Wydzialu Zarz!ldu Drog Urz~du Miasta Marki (stanowisko stanowi zal!lcznik
nr 38 do protokolu).

Burmistrz Janusz Werczynski poinfonnowal, ze do Urz~du wplywa bardzo duzo postulatow,
dotycz!lcych budowy progow zwalniaj!lcych i w kazdym przypadku taki wniosek kierowany
jest do Powiatowego Inspektora Ruchu Drogowego w Wolominie, ktory dokonuje jego oceny
i wydaje zgod~ na budow~; ul. Z!lbkowska stala si~ "mal!l obwodnic!l" Marek i rzeczywiscie
ruch na tej ulicy jest bardzo duzy; budowa progow zwalniaj!lcych jest kosztowna,
ale planowane jest w 2010 roku wybudowanie na ul. Z!lbkowskiej serii 9 progow
zwalniaj!lcych (7 progow listwowych i 2 wyniesione); dodal, ze w kazdym przypadku gmina
wyst~puje rowniez do wlascicieli nieruchomosci, na wysokosci ktorych b~d!l budowane progi
o wyrazenie zgody na budow~progu przy ich posesji.

W trakcie omawiania ww. sprawy byli obecni mieszkancy ul. Z!lbkowskiej.

Nie zostala podj~ta dyskusja.

4.Przewodnicz!lca Rady Maria Przybysz - Piwko odczytala pismo od rodzicow dzieci
uczestnicz!lcych w zaj~ciach sportowych organizowanych przez MTS Marcovia 2000.
Pismo stanowi zal!lcznik nr 3 do protokolu.
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W dyskusji glos zabrali radni: Jan Orlowski, Jacek Orych, Pawel Chojnowski, Tadeusz
Sklodowski, Marek Szczepanowski, Marek Kroczek, Kazimierz K«dzierski, Maria Przybysz 
Piwko, Boguslaw D1tbkowski, Ryszard Korotko oraz Burmistrz Janusz Werczynski.

W wyniku dyskusji zgloszone zostaly dwa wnioski.
I. w sprawie powolania zespolu, kt6ry w obecnosci zainteresowanych stron (Zarz1tdu

MTS Marcovia 2000 i rodzic6w) zapozna si« z zaistnial1t sytuacj1t - Maria Przybysz 
Piwko,

2. w sprawie skierowania sprawy do rozpatrzenia przez Komisj« Oswiaty, Kultury
i Sportu - Pawel Chojnowski.

Przewodnicz1tca Rady Maria Przybysz - Piwko zarz1tdzila glosowanie wniosk6w:

Wniosek 1. w sprawie powolania zespolu. kt6rv w obecnosci zainteresowanych stron zapozna
sie z zaistnialq sytuacjq

Glosowanie
za przyj«ciem wniosku - 2
przeciw-2
wstrzymuj1tcych si« - 13
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych. Trzech radnych me wzi«lo udzialu
w glosowaniu.

Wniosek zostal odrzucony.

Wniosek 2. w sprawie skierowania sprawy do rozpatrzenia przez Komisje Oswiaty. Kultury
jSportu

Glosowanie
za przyj«ciem wniosku - 14
przeciw- 2
wstrzymuj1tcych si« - 4
W trakcie glosowania obecnych bylo 20. radnych.

Wniosek zostal przyj«ty.

Sprawa zostala skierowana do Komisji Oswiaty, Kultury i Sporu w celu rozpatrzenia.

5.Radny Pawel Chojnowski odczytal wniosek 0 podj«cie uchwaly Rady Miasta w sprawie
sprzedazy 1% kapitalu zakladowego sp6lki komunalnej z 0.0. Marecki Osrodek Zdrowia,
05 - 270 Marki, ul. Sportowa 3.
Wniosek stanowi zal1tcznik ill 39 do protokolu.

Radny poinformowal, ze na nast«pn1t sesj« przygotuje projekt uchwaly.

Nie zostala podj«ta dyskusja.
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6.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz - Piwko przedstawila nastcepuj'tce pisma:
I. pana Jerzego Grabowskiego 0 ponowne rozpatrzenie skargi z dnia 15 grudnia 2008

roku - Przewodnicz'tca skierowala pismo do Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Marki
(kopia pisma stanowi zal'tcznik nr 40 do protokolu),

2. pana Radoslawa Deca w sprawie utworzenia w Markach ulicy Obi - Wana Kenobiego
- Przewodnicz'tca skierowala pismo do Komisji Oswiaty, Kultury i Sportu Rady
Miasta Marki (kopia pisma stanowi zal'tcznik nr 41 do protokolu),

3. Wydzialu Ochrony Srodowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa Urzcedu Miasta
Marki informuj'tce 0 zakupie 6 sztuk rogatek, w celu utrudnienia nielegalnego
wywozu odpad6w komunalnych do las6w na terenie miasta (kopia pisma stanowi
zal'tcznik nr 42 do protokolu),

4. projekt uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa Mazowieckiego w sprawie likwidacji
Wojew6dzkiego Szpitala Br6dnowskiego - Samodzielnego Publicznego Zakladu
Opieki Zdrowotnej (pismo stanowi zal'tcznik nr 43 do protokolu),

5. projekt uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa Mazowieckiego w sprawie likwidacji
Wojew6dzkiego Centrum Stomatologii Samodzielny Publiczny Zaklad Opieki
Zdrowotnej (pismo stanowi zal'tcznik nr 44 do protokolu),

6. komunikat prasowy Agencji Rynku Rolnego w sprawie programu "Owoce w szkole"
(pismo stanowi zal'tcznik nr 45 do protokolu),

7. wnioski mieszkanc6w ul. Batalion6w Chlopskich w sprawie "dokonczenia
utwardzenia" ulicy, przyspieszenia prac zwi'lZanych z wykonaniem oswietlenia,
wykonania utwardzonego przejscia pomicedzy ulicami Batalion6w Chlopskich i Orla
Bialego (kopie pism stanowi't zal'tcznik nr 46 do protokolu),

8. wyst'tPienie Burmistrza Radzymina w sprawie partycypacji Miasta Marki w kosztach
(w wysokosci 40%) uruchomienia nowej linii autobusowej ZTM na trasie Warszawa
Wschodnia Radzymin (kopia pisma stanowi zal'tcznik nr 47 do protokolu),

9. pana Dariusza Szerszenia dotycz'tce uciljZliwosci "generowanych przez s'tsiada" 
do wiadomosci Rady Miasta (kopia pisma stanowi zal'tcznik nr 48 do protokolu).

Nie zostala podjceta dyskusja.

7.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz - Piwko poinformowala, ze wplynce1a Informacja
z wykonania budzetu Miasta Marki za I p61rocze 2009 roku.
Informacja stanowi zal'tcznik nr 49 do protokolu.

8.Burmistrz Janusz Werczynski przedstawil pismo Stowarzyszenia "Wsp6lnota Polska"
dotycz'tce rozwazenia nadania ulicy w Markach nazwy Tadeusza Jasinskiego, trzynastolatka,
kt6ry polegl 21 wrzesnia 1939 roku w obronie Grodna - kopia pisma stanowi zal'tcznik nr 50
do protokolu.

Nie zostala podjceta dyskusja.

9.Radny Marek Kroczek poinformowal, ze mieszkancy ul. R6zanej w Markach, prosz't
o uniemozliwienie wjazdu z ul. Pilsudskiego w ul. Plock<t, poniewaz kierowcy bardzo czcesto
korzystaj't z tej mozliwosci i panuje w tym rejonie bardzo duzy ruch.

Nie zostala podjceta dyskusja.
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Pkt 23. Zamkniecie posiedzenia.

o godzinie 1800 Przewodnicz<lca Rady Maria Przybysz - Piwko zamkno:;la XXXI sesjo:; Rady
Miasta Marki.
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